



HURTIGRUTEN
EXPLORER



OUR EXPEDITION TEAM

Olav Orheim

Glaciologist

EN As glaciologist and climatologist Olav has led numerous scientific expeditions in the Arctic and Antarctica. He was Managing Director of Norwegian Polar Institute 1993 to 2005 and administrated polar research at the Research Council of Norway from 2005 to 2012. Born in Bergen, he acquired

his PhD in glaciology at Ohio State University studying the glacier history at Deception island. He worked for four decades at the Norwegian Polar Institute. In parallel he held a professorate in glaciology at the University of Bergen for nearly two decades. Olav was instrumental in the establishment of Norway's

permanent Antarctic station. He initiated the Norwegian Glacier Museum at Fjærland and the visitor center Polaria at Tromsø. He is presently the chairman of the board of the FRAM museum at Oslo and GRID-A in Arendal. Olav has received the Royal orders of St. Olav from Norway, and St. Charles from Monaco.

DE Als Glaziologe und Klimatologe hat Olav zahlreiche wissenschaftliche Expeditionen in die Arktis und Antarktis geleitet. Von 1993 bis 2005 war er Direktor des Norwegischen Instituts für Polarforschung und von 2005 bis 2012 leitete er die Polarforschung in Forschungsrat Norwegens. Geboren in Bergen, promovierte er in

Glaziologie an der Ohio State University über die Vergletscherungsgeschichte von Deception island. Er arbeitete vier Jahrzehnte am Norwegischen Institut für Polarforschung. Parallel dazu hatte er eine Professur in Glaziologie an der Universität von Bergen. Er unterstützte massgeblich den Aufbau der ständigen Antarktisstation Norwegens.

Er initiierte das Norwegische Gletschermuseum in Fjærland und das Besucherzentrum Polaria in Tromsø. Derzeit ist er Vorstandsvorsitzender des FRAM-Museums in Oslo und GRID-A in Arendal. Olav ist Träger des königlichen St. Olav-Ordens von Norwegen und des St. Charles-Ordens von Monaco.